

# UNITED

**UNITED**

**UNITED**

Regie: Magnus Martens

Norwegen 2003

Länge 82 Min.  
Format 35 mm, 1:1.85  
Farbe

**Stabliste**

Buch Magnus Martens  
Kamera Jakob Ingimundarson  
Schnitt Arnt Tagil Andreassen  
Ton Peter Clausen  
Musik Arild Lindeflatten  
Szenenbild Caroline Størmer  
Kostüm Hanne Catherine Lein  
Maske Siw Järbyn  
Herstellungsltg. Bent Rognlien  
Produktionsltg. Nina B. Andersson  
Produzenten Håkon Øverås  
Agot Skjeldal

Produktion  
4 1/2 AS  
St Olavsgt 21, oppg.C.  
N-0165 Oslo  
Tel.: 23-35 65 20  
Fax: 23-35 65 29  
hakon@fourandahalf.no

Weltvertrieb  
Nordisk Film International Sales  
Halmtorvet 29  
DK-1700 København V  
Tel.: 33-26 68 90  
Fax: 33-26 68 89  
contact@nordiskfilm.com



Håvard Lilleheie

## UNITED

Einmal für Manchester United spielen – dieser Traum ist für Kåre nicht in Erfüllung gegangen. Jetzt arbeitet er auf der örtlichen Werft, trainiert in seiner Freizeit eine Fußballmannschaft und lebt mit seiner Jugendliebe Anna zusammen. Die beiden haben keine Kinder, keinen Hund, keine Katze, noch nicht einmal einen Goldfisch oder Hamster. Was sie verbindet, ist der Fußball und ihre Begeisterung für Manchester United. Ihre Hochzeit wollen sie im Old Trafford feiern, dem legendären United-Stadion, davon träumt zumindest Kåre.

Als Anna allmählich genug von Kåres Phantastereien hat, taucht Stian auf. Der alte Rivale aus Kåres Schulzeit soll die heruntergewirtschaftete Werft retten. Das reicht nach Ärger auf der Arbeit und Unruhe in der Beziehung, denn Stian interessiert sich immer noch sehr für Anna. Doch erst einmal will der Werftsanierer einen Großteil der Belegschaft feuern. Dass Kåre auch unter den Entlassenen ist, versteht sich ...

UNITED ist eine romantische Komödie über große Träume, die Liebe, den Fußball und das Leben in der westnorwegischen Provinz.

## UNITED

It's always been Kåre's great unfulfilled dream to play for Manchester United – just once in his life. But right now he's working at the local shipyard. He lives with his childhood sweetheart, Anna, and spends his time off training with the local football team. The couple have no children, no dog, no cat – not even a goldfish or a hamster. Their relationship is founded on their shared interest in football and their passion for Manchester United. They even intend holding their wedding ceremony at Old Trafford, United's legendary stadium – at least that's what Kåre would like to do.

Just as Anna is beginning to tire of Kåre's fantasies, Stian arrives on the scene. Kåre's onetime rival from his schooldays has been brought in to find a way of saving the failing shipyard, which is on the brink of financial ruin. Not only does Stian's presence spell trouble for the shipyard, it also throws Kåre and Anna's relationship into turmoil, because Stian has always shown

**Darsteller**

Kåre	Håvard Lilleheie
Anna	Berte Rommetveit
Stian	Vegard Hoel
Johansen	Ole-Jørgen Nilsen
Leifsen	Gjert Haga
Iversen	Sondre Sørheim
Ivan Dobroll	Henrik Mestad
Torill	Monika Bjerke
Salomonsen	Harald Eia
Brynjart	Severin Eskeland
Erzähler	Arne Scheie

more than a passing interest in Anna. The first thing Stian does is to fire a large number of the shipyard's workers. Naturally, Kåre is on the list of those given the chop...

UNITED is a romantic comedy about crazy dreams; about love, football and life in the small towns of western Norway.

## UNITED



Magnus Martens

### Biografie

geboren am 24.4.1973 in Stord, Norwegen.

Er studierte zwischen 1993 und 1996 an der London International Film School.

Neben Werbeclips und Musikvideos realisierte er ab 1999 Kurzfilme und arbeitete für das Fernsehen.

### Biography

Born in Stord in Norway, on 24.4.1973. He studied at the London International Film School from 1993 to 1996. He has made commercials and music videos and, in 1999, also began making short films. He has also worked for television.

### Biographie

Né le 24-4-1973 à Stord, en Norvège. Etudie à la London International Film School de 1993 à 1996. Auteur de clips publicitaires et de vidéos musicales, réalise à partir de 1999 des courts métrages et des téléfilms.

### Filmografie

1999	EDDIE STARGAZER
	Kurzfilm
2001	ÅPEN POST
	TV-Film
2002	MELONAS
	TV-Serie
	FOLK FLEST BOR I KINA (DIE MEISTEN MENSCHEN LEBEN IN CHINA)
	Gemeinschaftsfilm, Regie der Episode RV
2003	UNITED
	BABY,YEAH,YEAH
	TV-Film
	UT IT VÄR HAGE
	TV-Film
	MELONAS 2
	TV-Film



Harald Eia, Henrik Mestad, Berte Rommetveit, Håvard Lillehei